
Erasmus+:     Taliansko mojimi očami... 

 

  Veľmi dlho som nemal chuť cestovať a spoznávať nové, no zároveň som sa 

sťažoval na môj nudný a nezaujímavý študentský život. Jedného dňa som si ale 

uvedomil, že tieto dve veci nejdú dokopy, a keďže ma už nebavilo sťažovať sa tak 

som hľadal možnosti. Som ale študent a nie je to také jednoduché ako som si 

myslel, a tak prinajmenšom na podobné príležitosti prikývnem. A fungovalo to. 

Naozaj som si po pár mesiacoch všimol, že robiť viac zaujímavých aktivít nie je 

vesmírna veda a čas sa nájde, niekedy to ale bolo na úkor štúdia. Vo štvrtom a 

zároveň pre náš odbor poslednom ročníku sa naskytla veľká príležitosť - výmenný 

pobyt v Taliansku s Erasmom+. Aj keď niektorí mali obavy ako zvládnu maturitu, 

keď vymeškajú mesiac školy, ale ja som neváhal a prihlásil sa a to z jednoduchého 

dôvodu, kvôli skúsenostiam. Aj keď som ešte mladý na rozdávanie životných 

múdrostí, predsa len jednu mám - ak sa vám v živote naskytne príležitosť, 

akákoľvek, mali by ste ju využiť. 

   Šiestim šťastlivcom (vrátane mňa) podarilo získať možnosť vycestovať na 

štrnásť dní do Talianska a potom si „priviesť“ talianskeho študenta ako hosťa 

k sebe domov taktiež na dva týždne. Obavy tu samozrejme boli. Budem sa tam 

cítiť dobre? Ak nie ako sa to bude riešiť? Budú oni spokojní na Slovensku? 

Preskočíme nezaujímavú prípravu a pristaneme rovno na severovýchode v 

talianskom mestečku Saluzzo, ktoré sa stalo našim domovom na dva týždne. Ako 

prvé musím podotknúť, že navzdory dlhoročnému štúdiu anglického jazyka som 

mal obavy o moje komunikačné schopnosti, všetko ale dopadlo lepšie ako som 

očakával a pomerne plynulo sa mi darilo dorozumieť. Dopomohol k tomu aj fakt, 

že síce naši hostitelia, čiže študenti, nemali s angličtinou problém no Taliani, ako 

takí, jednoducho nevynikajú v cudzích jazykoch. Zrejme to takto je vo väčšine 

krajín, vrátane Slovenska. Česť výnimkám, stretli sme napríklad vedúceho 

oddelenia vo firme, v ktorej sme pracovali, ktorý hovoril plynule česky alebo 

čašníka, ktorý na nás oslovil poľštinou. 

  Keď sme už naozaj dorazili na miesto prvého stretnutia s našimi partnermi, 

nemali čas na spoznávanie sa s ostatnými, lebo to bolo neskoro v noci, 

jednoducho nás naši hostitelia zobrali do áut a odviezli nás domov. Moja 

hostiteľka Michaela ma ubytovala v malej izbičke, hneď pri zadných vchodových 



dverách, pripomínajúcej izbu Harryho Pottera. Hneď som si to zamiloval. Bolo už 

dosť neskoro a o to viac ma prekvapilo keď ma zavolali ku stolu, že vraj sa podáva 

večera. Myslel som si, že si robili starosti a čakali s večerou na mňa, ale ako sa 

neskôr ukázalo je to u nich zvykom. V čase kedy sa väčšina Slovákov uchyľuje k 

spánku oni zasadajú k stolu a vychutnávajú si večeru. Inštrukcie, ktoré som dostal 

na ráno ma potešili.  

   Vstávať mi stačilo niečo krátko po siedmej a práca začínala o ôsmej, čiže 

dvojhodinový posun oproti Slovensku. Prvé dni ma vozili do práce autom, neskôr 

som si vylepšoval kondíciu „pešobusom“, ktorého cesta viedla popri 

imigrantskom tábore. Po dvojiciach sme boli rozdelení do troch firiem s rôznym 

zameraním. Na mňa a môjho kamaráta Mateja čakala firma LARA, ktorá sa 

zameriava na pneumatické systémy. Podobne ako na Slovensku aj tam sa našli 

ľudia, ktorí sa z nás tešili,ale a tí, ktorí si veľmi neželali našu prítomnosť. Po 

pracovnej dobe, z ktorej sme neboli dvakrát nadšení (začiatok o ôsmej hodine 

ráno a koniec o piatej hodine večer s hodinovou prestávkou na obed). Každý 

večer sme trávili von a spoznávali s našimi talianskymi „dvojičkami“ krásy 

starobylého mesta. Celý týždeň sa nám nepodarilo spojiť všetkých Slovákov 

dokopy, a keďže Taliani majú školu aj v sobotu, všetci sme sa tam stretli na 

pohostení, ktoré pre nás pripravili. Zúčastnili sme sa na besedách v talianskych 

triedach, kde sme prezentovali naše práce o Slovensku a „pokecali“ sme si 

o všetkom, čo Talianov zaujímalo. Študenti nám ukázali ich školu a vysvetlili ako 

to tam funguje. 

   V nedeľu ráno pre nás pripravili výlet do blízkeho veľkého mesta, Turína. 

Najskôr sme sa rozhodli ochutnať miestne špeciality, potom nasledovala 

prehliadka múzea talianskych áut, kde nechýbali ani všetky modely Ferrari 

Formule 1. Pokračovali sme prehliadkou mesta a nákupom nevyhnutých 

zbytočností. Ďalší týždeň sa niesol v ešte lepšom duchu a to hlavne z dôvodu, že 

sme sa už lepšie spoznali a zvykli si na talianske zvyky. Talianske slovíčka nám 

začali dávať zmysel, spoznali sme priateľov našich hostiteľov a krajinu sme si 

zamilovali. Z práce sme už neodchádzali rovno domov, ale vychutnávali sme si  

mesto, navštívili rôzne reštaurácie, alebo iba tak sedeli na lavičke a pozorovali 

miestny život. Za zmienku iste stojí ich spôsob jazdy autom. Zvyčajne pokojní, 

nikde sa neponáhľajúci Taliani po zasadnutí za volant ako keby uvideli kamery a 

klapku. Natáčanie pokračovania Rýchlo a zbesilo sa mohlo začať. Na moje 



prekvapenie aj keď jazdili agresívne, nikdy som nevidel nehodu, ba dokonca vždy 

dokázali zastaviť pred prechodom pre chodcov, aj keď ľudia boli ešte len na 

chodníku.  

 Blížil sa koniec druhého týždňa a uvedomili sme si, že sa nám domov ešte 

nechce. Pokojne by sme privítali pár týždňov v cudzej krajine navyše. Vedeli sme 

však, že sa tam raz isto chceme vrátiť, snáď aj kvôli pracovnej príležitosti.  

Piatkový večer bol záverečný, tak sme si posledný krát vychutnali taliansku pizzu, 

užili si výhľad na Alpy a rozlúčili sa s našimi hostiteľmi, ktorých sme o dva dni 

privítali u nás na Slovensku.   

Mário Nísky 

   


